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Saksnummer: 14/2017 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1. 

 
Vedtak: 
Protokollen fra styremøte 29.- 30. januar ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 15/2017 
Sak: Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2017 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400  

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok gjeldende retningslinjer for DFS Frifond Organisasjon i 
februar 2016. Der ble også prinsippene for tildeling og fordeling av Frifond-midler endret 
fra prosjektstøtte til driftsstøtte.  
 
DFS søkte om midler til Frifond 2016 med 2014 som grunnlagsår. DFS fikk dispensasjon til 
å bruke 2014 som grunnlagsår for 2015, slik at 2014 var grunnlagsår for begge tildelingene. 
Antall lag og medlemmer er derfor omtrent likt.  
 
Totalt fikk 501 skytterlag tildelt midler i 2016. 17 lag aksepterte ikke tildelingen (svarte 
ikke innen siste frist). 3 lag leverte ikke godkjent regnskap, og fikk midlene trukket 
tilbake. Sum tildelte Frifond-midler var kr. 5.379.895, om lag det samme som i 2015. 
 
Ved søknadsfristens utløp var det registrert 15.788 betalende medlemmer under 26 år 
(minimumskontingent 50 kroner) og 548 støtteberettiget lag (minimum fem betalende 
medlemmer). Sammenlignet med 2015 er dette 9 flere medlemmer og 3 flere skytterlag. 
 
Forskjellen mellom 548 og 501 skyldes hovedsakelig at lagene ikke har ungdomsutvalg 
eller ikke har registrert ungdomsutvalg/ungdomsleder, et krav som Norges Skytterstyre 
setter til lagene.  
 
LNU sitt styre har vedtatt noen endringer i de sentrale retningslinjene for Frifond 2017. 
De viktigste endringene er som følger: 
 
- Særattestasjonen på grunnlagstall er betydelig forenklet. Mange av dere søker også 
nasjonal grunnstøtte fra Fordelingsutvalget, og dere har merket at særattestasjonen er 
betydelig forenklet der og. Frifond organisasjon og Fordelingsutvalget etterstreber en så lik 
linje som mulig, og har dermed lik særattestasjon. Om dere har søkt nasjonal grunnstøtte, 
kan som vanlig denne samme særattestasjonen leveres ved søknad til Frifond organisasjon 
2017.  
 
- Under § 8 ”Utbetaling av innvilget støtte” er fristen for utbetaling av midlene fra 
sentralleddet til lokallagene endret til 31. desember 2017. Dere vil altså ha 1 måned ekstra 
til å dele ut midlene.  



- I § 11 ”Krav til rapportering fra tilskuddsmottaker” er fristen for å levere rapport endret til 
15. januar 2018. Siden fristen for å utdele midlene fra sentralleddet til lokallagene er utvidet, 
må rapportfristen skyves på. Dere har også lengre tid på levere rapporten, siden det nå er 15 
dager fra utdelingsfristen til rapportfristen, i motsetning til 10 dager slik det har vært.  
 
- Kravet om revisors rapport er borte. Det betyr at dere bare må levere rapport på fordeling 
av midler i januar, og behøver ikke revisors bekreftelse på dette.  
 
Fra 2016: 
- I § 5.5 er det lagt inn en setning om at et lokallag ikke kan motta støtte fra mer enn én 
organisasjon i tilskuddsåret. Det er en spesifikasjon som er i tråd med hva som blir praktisert, 
og vil hindre at et lokallag kan motta Frifond-midler fra flere organisasjoner, hvis de er 
tilknyttet til flere. 
 
- § 5.6: Lokallag som er tilknyttet Norges idrettsforbund i tillegg til å være tilknyttet et 
sentralledd som søker støtte fra Frifond organisasjon kan ikke regnes som tellende lokallag 
og kan heller ikke motta midler. 
 
Administrasjonens drøfting 
For Frifond 2017 er 2015 grunnlagsår. Ordninga med at grunnlagsåret er to år i forkant av 
tilskuddsåret gjør at eventuelle retningslinjer for tildeling av tilskudd bør gjøres to år i 
forkant av tilskuddsåret. Dagens retningslinjer for tilskudd fungerer rimelig greit, og det er 
stadig flere lag som oppfyller kriteriene for tildeling. Administrasjonen ønsker derfor ikke å 
gjøre endringer i våre retningslinjer utover det som er nødvendig som følge av endringer i 
sentrale retningslinjer. 
 
Derimot så ser vi at retningslinjene for aktiviteter som midlene kan brukes til må presiseres 
bedre. Gjeldende retningslinjer (pkt. 5) fører til en del misforståelser, og vi får inn nokså 
mange rapporter som med aktiviteter som vanskelig kan tolkes innenfor dagens 
retningslinjer. Det er viktig at midlene brukes til barn og unge, og dette medfører at vi må be 
lagene om nytt regnskap. I og med at rapporteringsfristen er seint i tilskuddsåret medfører 
dette at flere lag må si fra seg midlene.  
 
Administrasjonen foreslår å spesifisere aktivitetene som tilskuddet kan brukes til, slik at 
dette kommer klart fram. Lista blir lenger, men vi mener det blir enklere for skytterlagene 
når alle aktiviteter som midlene kan brukes til er opplista.  
 
DFSU ønsker å endre retningslinjer for aktiviteter i tråd med administrasjonens anbefaling. 
DFSU ønsker ikke å gjøre endringer i tilskuddskriteriene for 2017. DFSU ønsker likevel å se på 
retningslinjene for tildeling (pkt. 4) med tanke på gjennomføring av skyteskoler. Dette bør i 
så fall gjøres med virkning fra og med Frifond 2017, og kunngjøres bredt i etterkant av årets 
tildeling slik at det ikke oppstår misforståelser.    
 
Endringene i sentrale retningslinjer medfører endra frist for rapportering av midler (fra 1. 
desember til 31. desember i tilskuddsåret). Registreringer i Mitt DFS inneholder data som 
forutsatt i sentrale retningslinjer, og skytterlag kan bare være tilknytt Det frivillige 



Skyttervesen hvis de skal oppfylle krav i standardlov for skytterlag. Et DFS-skytterlag kan 
eksempelvis ikke være tilknyttet Norges Skytterforbund eller Norges Jeger- og Fiskerforbund.  
 
Administrasjonen foreslår å ta inn følgende presiseringer i retningslinjene: 
 
• Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan 

ikke motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret.  
• Presisering av at innbetalt medlemskontingent skal kunne dokumenteres. 
• Endring av retningslinjer for aktiviteter som midlene kan brukes til (punkt 5). 
• Endra rapporteringsfrist til 31. desember. 
• Justering av paragrafer iht. Skytterboka 2017-18 kapittel 1.600. 

 
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
Retningslinjer for DFS – Frifond Organisasjon 2017 
Retningslinjer for bruk og fordeling av Frifond-midlene til skytterlagene, vedtatt i Norges 
Skytterstyre i sak 15/2017 den 20.3.2017. Krav og retningslinjer fra LNU vil i tilfelle 
motstrid være bestemmende.  
 
1. Formål 
Frifond Organisasjon er en støtteordning til frivillige lag og foreninger som driver barne- 
og ungdomsvirksomhet, herunder skytterlag tilknyttet DFS. Støtteordninga skal bidra til å 
stimulere barn og unges aktivitet lokalt i skytterlagene. Maksimalt 5 % av midlene kan 
brukes av sentralleddet til administrasjon av Frifond-ordninga. 
 
Et skytterlag kan ikke være tilknyttet særforbund under Norges Idrettsforbund, og kan ikke 
motta Frifond midler fra andre enn via DFS i tilskuddsåret. 
 
Frifond-midler kan ikke brukes til: 

- Innkjøp av rusmidler, herunder alkohol og tobakk 
- Mellomliggende lag (skyttersamlag) 
- Lønne ansatte (inkludert honorar), innsamlingsaktivitet eller å bygge egenkapital 
- Brukes utenfor Norge eller til aktivitet i utlandet 

 
2. Målgruppe 
Midler fra DFS Frifond Organisasjon tildeles som driftsstøtte til skytterlagene, og skal kun 
brukes til aktivitet på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i grunnlagsåret.  
 
3. Krav for å kunne være støtteberettiget skytterlag 

• Skytterlaget må ha minst 5 betalende medlemmer under fylte 26 år, og en 
medlemskontingent på minimum 50 kr. Medlemskontingent må være registrert 
som «Fullt betalt» i Mitt DFS, og kunne dokumenteres. Medlemsregistreringa i 
Mitt DFS må minst inneholde navn, fødselsår og adresse. 

• Skytterlaget må ha levert årsrapport for grunnlagsåret. 
• Skytterlaget må, i henhold til standardlov for skytterlag § 6-10, ha et valgt 

ungdomsutvalg. 



• DFS skal ha mottatt en bekreftelse fra skytterlagene på at de har brukt opp 
fjorårets tilskudd (innlevert rapport) før årets tilskudd utbetales til skytterlagene.   
 

4. Fordelingsnøkkel for tildeling av driftsstøtte 
a) Driftsstøtte - grunntilskudd 

i. 20 % tildeles alle skytterlag som oppfyller kravene etter pkt. 3 om støtte. 
ii. 20 % fordeles etter antall tellende medlemmer under fylte 26 år for 

støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 
 

b) Driftsstøtte relatert til aktivitet for støtteberettiget lag etter pkt. 4.a.i. 
i. 30 % tildeles alle skytterlag som har arrangert minst ett terminfestet stevne 

i en DFS-aktivitet i grunnlagsåret, der resultatene er registrert i Mitt DFS. 
ii. 30 % tildeles alle skytterlag som har minst en deltaker som er 18 år eller 

yngre ved minst ett samlagsstevne i grunnlagsåret, der resultatene er 
registrert i Mitt DFS. 
 

5. Aktiviteter som driftsstøtten kan brukes til 
Midlene kan brukes til aktiviteter på lagsplan for barn og unge under fylte 26 år i 
grunnlagsåret. 
 

• Lagsvåpen 
• Rekvisita til lagsvåpen. 
• Pusseutstyr til lagsvåpen.  
• Momentnøkkel som skal benyttes på lagsvåpen.  
• Skytterutstyr til bruk på lagsplan. 
• Skytestøtter 
• Våpenskap til oppbevaring av lagsvåpen og ammunisjon. 
• Skivemateriell til finfelt (papp). 
• Leie av innendørs skytebane til ungdomsskyttere.  
• Fagbøker, treningsdagbøker, brosjyrer eller annet som skal benyttes i 

opplæringssammenheng i laget.  
• Lasertrener til våpen/laservåpen. 
• Ammunisjon. Støtte til kjøp av kaliber 22. og redusert kal. 6,5-ammunisjon, 

inkludert ladekomponenter til redusert 6.5-ammunisjon. 
Ammunisjon skal nyttes til tiltak på lagsplan som eksempelvis instruksjon og 
opplæring, og kan ikke fordeles ut til enkeltskytteres egne aktiviteter i forbindelse 
med trening og stevner. 

• Miljøtiltak i regi av skytterlaget (sosiale samlinger, turer eller andre ting som er til 
gode for miljøet blant ungdomsskytterne i skytterlaget).  

• Utgifter til tilrettelegging for barn og unge med særskilte behov. 
 
Midlene kan ikke benyttes til aktiviteter eller utstyr som ikke er nevnt i lista.  
 
6. Utbetaling av driftsstøtte 
DFS søker LNU om midler fra Frifond Organisasjon innen søknadsfrist i tilskuddsåret, og 
får normalt svar på søknaden i juni.  
 



Frifondmidler til skytterlagene beregnes etter mottatt tilskudd fra LNU. Grunnlaget for 
beregninga er kriterier etter pkt. 3 og fordelingsnøkkel i pkt. 4.  
 
DFS sender akseptskjema med svarfrist til skytterlagene snarest etter at DFS sentralt har 
fått sin tildeling fra LNU. Eventuelle restmidler som følge av manglende svar på 
akseptskjema fordeles likt på lag som har akseptert. Utbetaling av midlene skjer normalt 
snarest etter mottatt akseptskjema, og senest innen 31. desember i tilskuddsåret. 
Skytterlagene skal ha benyttet midlene innen 1. juni i kalenderåret etter tildelingsåret.  
 
7. Rapportering 
Skytterlagene skal rapportere bruk av midler på eget skjema senest 1. juni i kalenderåret 
etter tilskuddsåret. Rapporten skal inneholde et enkelt regnskap for bruk av midlene.  
Dersom rapportskjema ikke sendes inn, skal de tildelte midlene tilbakebetales. 
Skytterlagene skal bekrefte at de har brukt opp fjorårets støtte før DFS sentralt utbetaler 
årets støtte. DFS vil kreve tilbake ubrukte midler. 
 
DFS kan kreve ytterligere dokumentasjon eller stille særskilte vilkår for tilsagnet for å 
sikre at tildelte midler blir brukt i tråd med retningslinjene. 
 
8. Klageadgang 
Manglende tildeling av tilskudd kan påklages til Norges Skytterstyre. 
Det gis ikke klageadgang på tilskuddet der det ligger til grunn en lik prosentvis fordeling 
blant alle søkere. 
Skriftlig klage skal sendes Skytterkontoret senest 3 uker etter at melding om tildeling av 
tilskudd er mottatt (akseptskjema). 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 16/2017 
Sak: Endring av samlagsgrenser 
Kompetanse: Jf. kapittel 1, pkt. 1 500 § 5-2  

 
Saksopplysninger 
Sande skytterlag søker om å få bytte samlag fra Drammen skyttersamlag til Vestfold 
skyttersamlag. Årsmøtet i Sande skytterlag har enstemmig vedtatt å søke om å få bytte 
samlag. Drammen skyttersamlag og Vestfold skyttersamlag støtter enstemmig søknaden. 
 
Søknaden medfører justering av samlagsgrenser, og må således behandles av Norges 
Skytterstyre i samsvar med grunnreglenes § 1-6. Vedtak i Norges Skytterstyre må ha 2/3 
flertall.  
 
Grunngiving for søknad om å bytte samlag er hovedsakelig praktiske forhold.  
 
I første omgang var det snakk om overgang med virkning fra 1. januar 2017, og saken ble 
utsendt til styret på en e-postrunde. Etter en nærmere avklaring med skytterlag og 



samlagene ble det enighet om å sette overgangen til 1. januar 2018. Saken legges fram 
for styrebehandling nå, slik at samlag og skytterlag får god tid til å forberede overgangen.  
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen har ikke spesielle merknader til søknaden. Søknaden er behandlet i 
samsvar med gjeldende regelverk, og den er godkjent av samlagenes ombudsmøter. 
Drammen skyttersamlag får ett skytterlag mindre, og vil etter overgangen stå igjen med 
fem skytterlag.  
 
Alle praktiske forhold som må ordnes vil framgå av godkjenningsbrevet.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
1. Norges Skytterstyre godkjenner søknad fra Sande skytterlag om bytte av samlag fra 

Drammen skyttersamlag til Vestfold skyttersamlag, med virkning fra 1.1.2018. 
2. Samlagsgrensen mellom Drammen og Vestfold justeres tilsvarende.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 17/2017 
Sak: Søknad skyttercampavgift LS Førde 
Kompetanse: Jf. kapittel 1400 

 
Saksopplysninger 
I Førde blir det hovedcamp i sentrum med plass til ca.1000 enheter, fordelt på to 
camper. LS 2017 søker om en pris på 1.240 kroner for hver campingvogn/bobil samt 
kroner 850 for telt. Dette er en prisøkning på 40 kroner for campingvogn og kroner 25 for 
telt. Det tilsvarer en prisøkning på ca. 3 %, som var i underkant av vekst i 
konsumprisindeksen på søknads-tidspunktet (3,6 %). Konsumprisindeksen siste 12 
måneder ligger per februar 2017 på 2,5 %, og administrasjonen mener denne bør legges 
til grunn. Campingavgiften per vognplass blir da 1.230 kr., og 847 kr. per teltplass som 
avrundes til 850 kr. 
DFS inngikk i 2016 sentral avtale med Aggreko om strømforsyningsanlegg på 
skyttercampen. Sunnfjord Energi leverer strøm til campen. Området er nå detaljplanlagt, 
og kostnader med strøm er foreløpig beregnet til ca. kr. 1.350 inkl. mva. Pris for vogn 
med strøm blir da 2.580 kroner inkl. mva. 
 
Momsen som ligger til grunn for vedtaket er 10% på oppstillingsplass og 25% på strøm, 
iht. tidligere praksis. Arrangøren har undersøkt momsreglene for strøm knyttet til 
midlertidige campingplasser. De har muntlig fått opplyst at hvis det kun tilbys 
vognplasser med strøm, reduseres moms på strøm til 10%. Arrangøren avventer skriftlig 
bekreftelse fra Skatteetaten. Redusert moms gir en pris for vogn med strøm på 2.420 
inkl. mva.   
Erfaringstall tilsier at det er et fåtall som bestiller plass uten strøm, og med reduserte 
priser vil det trolig bli svært få. Administrasjonen anbefaler at dersom arrangøren får 



bekreftet at det kan brukes 10% moms for hele campingavgiften, vedtas det at alle 
tilpliktes strøm (unntatt telt).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak: 
1. Campingavgiften på Landsskytterstevnet i 2017 settes til 1.230 kroner for 
campingvogn/bobil og 850 kroner for telt. Pris på strøm settes til 1.350 kroner. Alle 
priser inkl. mva.  

2. Dersom avklaring av momsreglene viser at campingavgiften samlet sett blir lavere 
tilpliktes alle vognplasser strøm. Campingavgiften blir da 2.420 kroner for 
campingvogn/bobil inkludert strøm og 850 kroner for telt. Alle priser inkl. mva. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
Saksnummer: 18/2017 
Sak: Utkast til Norges Skytterstyres årsmelding 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

 
Saksopplysninger 
Administrasjonen la fram første utkast til årsmelding for Norges Skytterstyre 2016.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga føringer til videre arbeid med Norges Skytterstyres årsmelding for 
2016. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 19/2017 
Sak: Foreløpig regnskap per 31.12 2016 
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 

Ja 
Saksopplysninger 
Administrasjonen la fram foreløpig regnskap for 2016. Endelig regnskap legges fram i 
Skytterstyres møte i april. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte foreløpige regnskap pr 31.12.2016 til etterretning.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 



Saksnummer: 20/2017 
Sak: Tingsak: Skytebukse i klasse rekrutt og eldre rekrutt 
Kompetanse: Jfr. kapittel 7 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 103/2016 å innføre et eget regelverk for bekledning i 
klasse rekrutt og eldre rekrutt gjeldende fra 1.1.17. Regelverket sa at det i disse klassene 
kun skulle være tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og 
albuebeskyttere. Dette betyr i praksis at spesiallaget skytebukse og skytesko ikke er 
tillatt.  
 
I etterkant av vedtaket kom det innspill som gjorde at Norges Skytterstyre behandlet 
saken på nytt i sak 115/2016. 
 
Resultatet av den nye behandlingen i sak 115/2016 var at innføringen av regelverket ble 
utsatt til 1.1.18 for klasse eldre rekrutt 14-15 år, mens vedtaket ble stående for rekrutt 11-
13 år.  
 
Samlagene Oslo, Aust-Agder, Østfold, Nordfjord, Hordaland, Sogn-Ytre og Sunnhordland 
har gjort ombudsmøtevedtak om at saken skal fremmes for Skyttertinget 2017. Oslo, 
Aust-Agder, Østfold og Hordaland mener at hele regelen bør revurderes, mens de øvrige 
samlagene mener at den kun bør revurderes for klasse eldre rekrutt.  
 
Administrasjonens drøfting 
Aller først ønsker administrasjonen å få frem at intensjonen med regelverket er å bidra 
til at vi kan beholde våre yngste skyttere lengst mulig i skytterlagene og på den måten nå 
målene satt i Langtidsplanen 2016-2020. Regelverket ansees som en av flere viktige 
faktorer som muliggjøre dette.  
 
I denne drøftingen ønsker vi å gjøre rede for argumentet om at regelverket kan bidra til å 
minske det opplevde utstyrskravet, samt gjøre skyttersporten mer tilgjengelig for de som 
ikke kommer fra ressurssterke hjem. Avslutningsvis vil vi ta for oss motargumenter som 
har kommet frem i etterkant av vedtaket i styret.  
 
Opplevd utstyrspress? 
Ord som «utstyrsjag» og «utstyrshysteri» blir ofte brukt i andre idretter. Det har vært 
mye fokus på dette de senere årene og forskning viser at barn og unge ufrivillig blir 
utestengt fra idrett på grunn av foreldrenes inntekt. Det er dette klasseskillet i idretten 
administrasjonen mener man er med på å redusere ved å gjøre det opplevde kravet til 
utstyr mindre.  
 
Det har de senere årene utviklet seg en trend hvor enkelte ungdomsskyttere i alderen 
11-14 år skyter konkurranser i målsydde skytedresser. Dette er ofte de samme skytterne 
som er med på å prege den øvre halvdelen av resultatlista. Mange, både foreldre og 
skyttere, føler nok derfor at det er en fordel resultatmessig å benytte slikt utstyr. Med 
tanke på at skytebukse ikke er et nødvendig plagg for å delta i klasse rekrutt og eldre 
rekrutt er det derfor uheldig at dette likevel kan oppleves slik.  



Det frivillige Skyttervesen har satt seg som mål å være en utdanningsinstitusjon for 
ungdom som skal være attraktiv og inkluderende (jfr. kjerneverdiene i langtidsplanen). 
Det skal være fokus på bredde og at flest mulig skal oppnå mestring og utvikling på sitt 
nivå. Derfor er det viktig å legge til rette for at flest mulig kan delta i ung alder uten at 
det skal koste for mye.   
 
Hva gjør andre? 
Det er ikke bare DFSU og Norge Skytterstyre som tar denne problematikken alvorlig. En 
lang rekke organisasjoner, med Røde Kors, Redd Barna og Norges Idrettsforbund i 
spissen, startet allerede i 2013 det som kalles Nasjonal dugnad mot fattigdom og 
utenforskap blant barn og unge (NDFU). Denne dugnaden har blant annet resultert i 
verktøyet www.allemed.no, men det har også vært med på å øke fokuset på et tabu i 
dagens norske samfunn; fattigdom. I tillegg har det høsten 2016 pågått en større debatt i 
media hvor kjente idrettsutøvere og –ledere har gått ut mot dagens idrett og kritisert 
den for å ekskludere barn på bakgrunn av foreldrenes økonomi.  
 
Både alpint og langrenn opplever at økonomi og utstyrshysteri er en utfordring. I 
langrenn har de ikke gått til det skritt å innføre et eget utstyrsregelverk for barn og 
ungdom, men de anbefaler i sine barneidrettsbestemmelser at barn under 12 år kun skal 
ha ett par ski til hver stilart.1 I alpint følger de internasjonale regelverket og dette endrer 
seg nesten hvert år. Det er derfor bestemt at barn og ungdom skal ha en forsinkelse på 
innføring av nye regler slik at presset på å til enhver tid måtte fornye utstyret ikke skal bli 
for stort.2 Også Norges Idrettsforbund innrømmer at de har store utfordringer når det 
kommer til dette temaet.3   
Dette viser at alle de store idrettene i senere tid har økt fokuset på å holde 
kostnadsnivået på et lavest mulig nivå i de yngste klassene.  
 
Hvor stort er egentlig problemet? 
En NOVA-rapport fra 2010 viser at barn og unge i familier med lave inntekter deltar 
sjeldnere i organiserte fritidsaktiviteter.4 Statistikk utarbeidet av SSB viser at antallet 
barn som vokser opp i familier med vedvarende lav inntekt i Norge er på 92.000.5 NDFU 
beskriver denne utviklingen som skremmende og de oppfordrer til at alle må ta grep for 
at flest mulig skal få mulighet til å være med i idretten.  
 
Dårlig økonomi er derfor i mange tilfeller en direkte årsak til at barn og unge holdes 
utenfor idrettslivet. Dette har ikke barnet selv skyld i, og som det også blir oppfordret til 
på www.allemed.no, er det viktig at bevisstheten rundt dette problemet øker slik at flest 
mulig får mulighet til å delta uavhengig av foreldrenes økonomi.  
 
Argumenter imot innføringen av regelverket: 
Vi har registrert følgende motargumenter for regelverket: 

                                                           
1 http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/ 
2 http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf 
3 http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/  
4 http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-
arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier  
5 https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-
barnefamiliene 

http://www.allemed.no/
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http://www.skiforbundet.no/barn-og-skiidrett1/barneidrettsbestemmelser/for-barn-og-ungdom/
http://www.skiforbundet.no/PageFiles/1261/14.v.1%20Spesielle%20bestemmelser.pdf
http://www.vg.no/nyheter/meninger/foreldre-og-barn/kronikk-for-dyrt-for-mange-aa-drive-idrett/a/23430602/
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
http://www.hioa.no/Om-HiOA/Senter-for-velferds-og-arbeidslivsforskning/NOVA/Publikasjonar/Rapporter/2010/Barn-og-unges-levekaar-i-lavinntektsfamilier
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https://www.ssb.no/inntekt-og-forbruk/artikler-og-publikasjoner/inntektsforskjellene-oker-blant-barnefamiliene


• Buksa beskytter skytteren mot underlaget i både bane og felt. 
• Det er mange i klassene, spesielt klasse eldre rekrutt, som allerede har kjøpt dette 

utstyret. Dette argumentet ble etterkommet av Norges Skytterstyre da de utsatte 
regelen i klasse eldre rekrutt til 2018. 

• Det er nødvendig å benytte skytebukse i konkurransen for å venne seg til dette 
før de blir junior-skytter. 

• Forutsigbarhet. Det pekes på at det er lite forutsigbart at det kommer et nytt 
regelverk som kort tid etter skal tre i kraft. Dette argumentet ble etterkommet av 
Norges Skytterstyre da de utsatte regelen i klasse eldre rekrutt til 2018. 

• Mange mener at DFSU og Norges Skytterstyre heller burde innføre en 
subsidieordning på ammunisjon for ungdomsskytterne. Det er imidlertid ikke 
lenger tillatt å benytte offentlige midler fra Forsvarsdepartementet på denne 
måten. Støtte til ammunisjon går nå gjennom Frifond-ordningen (med egne regler 
for bruk av disse midlene).  

• Det har vært hevdet at regelverket er uheldig siden det hindrer rekrutt- og eldre 
rekrutt-skyttere som erstatter juniorer på lagskytinger/samlags-skyting i klasse 
junior i å delta. Dette stemmer ikke. En rekrutt/eldre rekrutt som skyter 
juniorprogram kan bruke skytebukse og skytesko. 

 
Administrasjonen råder DFSU og Norges Skytterstyret til å tenke langsiktig i saken og 
med det bidra til at flest mulig barn og unge kan drive med skyting også i fremtiden.  
 
DFSUs utalelse (se DFSU-sak 2/2017): 
DFSU råder Norges Skytterstyre til å vedta at Skytterbokas pkt. 7.224 under «Påkleding» 
beholdes som i dag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Skytterstyret sitt vedtak i sak 103 og 115/2016 opprettholdes. Det vil si at 
bekledningsregelverket for klasse eldre rekrutt iht. pkt. 7.224 innføres fra og med 
1.1.2018.  
 
Bernt Brovold fremmet først følgende forslag: 
Sak til Skyttertinget skal også omfatte regelverket for bekledning i klasse rekrutt 11-13 
år, selv om bare 4 samlag har krevd dette. 
 
Vedtak: 
Brovold sitt forslag ble vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Meland, Knudsen, 
Gjerstad og Halset stemte for Brovold sitt forslag, mens Hovland og Knutsen stemte for 
at sak til Skyttertinget om bekledningsregelverket kun skulle gjelde klasse eldre rekrutt.  
 
Oddbjørn Meland fremmet deretter følgende forslag: 
Norges Skytterstyres vedtak i sakene 103 og 115/2016, om å forby bruk av spesiallaget 
skytterbukse og skytesko i konkurranser for klassene rekrutt 11-13 år og klasse eldre 
rekrutt 14 og 15 år oppheves. Regelverkets punkt 7.222 og 7.224 endres tilsvarende. 
 
 
 



Vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtatt med 4 mot 3 stemmer. 1 blank stemme. Brovold, 
Skaug, Knutsen og Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Meland, Knudsen 
og Gjerstad stemte for Meland sitt forslag. Halset stemte blankt.  
 
 
 
Saksnummer: 21/2017 
Sak: Tingsak: Turnus for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Ettersom Nord-Norge 2021 er siste sted etter turnusplanen for Landsskytterstevnet, er det 
nødvendig at det tas opp en sak på Skyttertinget 2017 om framtidig turnus for 
Landsskytterstevnet.  
 
På Skyttertinget 2012 ble det gjort følgende vedtak:  
 
For 5-årsperioden fra 2017 – 2021 tildeles Landsskytterstevnet etter denne landsdelsturnus: 
2017: Vestlandet 
2018: Midt-Norge 
2019: Sørlandet 
2020: Østlandet 
2021: Nord-Norge 
 
Dersom det ved søknadsfristens utløp ikke er søkere om å arrangere LS, utlyser Norges 
Skytterstyre snarest stevnet på nytt til alle landsdeler. Tildeling foretas i slike tilfeller av 
Skyttertinget tre år i forveien. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener turnussaken denne gang bør tas over to Skytterting. For 
Skyttertinget 2017 anbefaler administrasjonen at det kun legges turnus for 
Landsskytterstevnet i 2022. Dette på grunn av at det er å anbefale at man avventer LS-
utvalgets innstilling som kommer 1. februar i 2018.  
 
LS-utvalget har ikke i sitt mandat at de skal drøfte eventuell turnus i framtid, men det kan 
likevel komme argumentasjon som kan påvirke til hvordan man tenker om hvordan turnusen 
bør organiseres framover. Dette spesielt på grunnlag av at LS-utvalget skal gjennomgå 
økonomiske forhold knyttet til LS i framtid. 
 
For 2022 er det Vestlandet som står for tur, om man velger å forlenge den turnus som ble 
lagt på Skyttertinget i 2012. Administrasjonen mener det er logisk i forhold til den turnus 
som ble lagt i 2012. Administrasjonen har innhentet opplysninger om at Voss skyttarlag i 
tilfelle vil være søker til LS i 2022. Førde er også forespurt, og har gitt tilbakemelding om at 
de ikke har planer om å søke hvis Voss søker. 
 
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Landsskytterstevnet 2022 legges til Vestlandet landsdel, med søknadsfrist 1. februar 2018. 
Videre turnus for Landsskytterstevnene fra og med 2023 fremmes som sak på Skyttertinget 
2018.   
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 22/2017 
Sak: Tingsak: Instruks for Feltutvalget 
Kompetanse: Skyttertinget sak 6/2016 

 
Saksopplysninger 
Skyttertinget vedtok i sak 6/2016 at Utvalg for skifeltskyting skulle endres til Feltutvalget, 
og ivareta alle feltdisipliner i DFS. Instruks for feltutvalget og forslag til kandidater i 
feltutvalget legges fram for Skyttertinget 2017. Feltutvalget trer i funksjon når instruks 
og valg er gjennomført, i praksis rett etter Landsskytterstevnets avslutning.  
 
Administrasjonens drøfting 
Feltutvalget er et rådgivende organ for Norges Skytterstyre, og er således underlagt 
styret. Forslag til instruks for feltutvalget bygger på instruksen for DFSU og 
Skifeltutvalget. Vi foreslår å bruke forkortelsen DFSFU for Feltutvalget. I instruksen tas 
det med valgordning første året, slik at man får innarbeidet en turnus som følger samme 
system som DFSU har i dag.  
 
Utvalget hovedoppgave er å legge best mulig til rette for større aktivitet i feltdisiplinene. 
Det er tatt med noen oppgaver fra instruksen til Skifeltutvalget slik at man sikrer 
kontinuitet i arbeide med skifelt og skogsløp med skyting. Her har vi også tatt 
representant som skal følge opp og kontrollere gjennomføring av NM skifelt, NM 
skogsløp og NC i feltdisipliner. På Landsskytterstevnet blir det oppnevnt egen jury. 
 
Utvalgets gjøremål er vidtomspennende, og det det blir et svært viktig utvalg i det 
sentrale arbeidet med å øke aktiviteten i feltskyting. Som følge av dette foreslår 
administrasjonen at det må etableres feltutvalg i samlagene og et feltutvalg eller minst 
feltkontakt i skytter-lagene. For å sikre en økt satsing på feltskyting er det viktig at 
samlagene og skytterlagene følger opp sentrale tiltak, og vi mener det best kan sikres 
gjennom egne feltutvalg med instrukser som er forankret i Skyttertinget. Dette blir 
tilsvarende ordning som med DFSU.  
 
Kapittel 18 i Skytterboka er nå Skifeltskyting/skogsløp med feltskyting. Det er naturlig å 
endre kapitlet til «Feltdisiplinene», med instrukser for feltutvalgene. Innledningsvis tas 
det med kompetanse og en kort beskrivelse av hvilke disipliner som inngår i begrepet 
feltdisiplinene.  
 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
 
Det vedtas følgene instrukser for feltutvalg i DFS: 
 
KAPITTEL 18: FELTDISIPLINENE 
Kompetanse 
Regelverk angående hvilke feltutvalg, og sammensetningen av disse, vedtas av 
Skyttertinget. Øvrige bestemmelser kan vedtas av Norges Skytterstyre.  
 
18.100 Instrukser 
Instruksene er godkjent av Skyttertinget i sak xx/2017. Instruksene gjelder for hhv. det 
sentrale Feltutvalget, samlagenes feltutvalg og skytterlagenes feltutvalg/feltkontakt.  
Feltdisiplinene omfatter feltskyting, Stangskyting, felthurtigskyting, skifeltskyting og 
skogsløp med skyting.  
 
18.110 Instruks for Det frivillige Skyttervesen/Feltutvalget 
1. Det frivillige Skyttervesen/Feltutvalget anvender som forkortelse DFSFU. 
 
2. Feltutvalget består av 5 medlemmer med varamedlemmer, og velges av Skyttertinget.  
Det skal være ett medlem fra hver landsdel, med personlige varamedlemmer.  
 
3. Utvalget er et rådgivende organ som er underlagt Norges Skytterstyre. 
Generalsekretær/Ass. generalsekretær og utdanningssjefen skal varsles om og kan delta i 
utvalgets møter. DFS’ utdanningskonsulent er utvalgets faste sekretær. 
 
4. Funksjonstiden for medlemmene er 2 år, og det går ut henholdsvis to og tre. Første 
gang velges to medlemmer for ett år. Utvalgets leder og nestleder velges av Skyttertinget 
for 1 år om gangen blant de fem medlemmene.  
 
5. Utvalget hovedoppgave er å arbeide for å styrke aktiviteten i feltdisiplinene etter 
planer godkjent av Norges Skytterstyre. Arbeidet omfatter: 

a. Utarbeide aktivitetsplaner og budsjett for feltdisiplinene. 
b. Påvirke samlag og skytterlag til å tilrettelegge for feltdisiplinene. 
c. Finne arrangør for NM i skifelt, NM i skogsløp med skyting og NC i feltdisipliner i 

samarbeid med Skytterkontoret.  
d. Oppnevne representant som skal kontrollere opplegget og gjennomføringen av 

NM skifeltskyting, NM skogsløp med skyting og NC i feltdisipliner. 
e. Utvalget tar endelig avgjørelse i ankesaker fra NM skifeltskyting, NM skogsløp 

med skyting og NC i feltdisipliner. 
f. Fremme aktivitetsplaner og budsjettforslag til Norges Skytterstyre for 

godkjenning. 
g. Skrive årsmelding til Norges Skytterstyre.  

 
6. Landsdelenes representanter skal holde kontakt med samlagenes feltutvalg i sin 
landsdel. De skal delta på regionale seminarer for sine respektive landsdeler og inviteres 
til større møter i landsdelen. De skal også holde seg orientert om Skytterstyrets og 
Skyttertingets beslutninger.  



7. Utvalget skal samarbeide med Forsvaret/Heimevernet i relevante saker. 
 
8. Utvalgets tidsfrister til Norges Skytterstyre: 

a. Innen 1. mars hvert år skal utvalget utarbeide årsmelding for feltvirksomheten. 
b. Innen 1. april hvert år skal utvalget fremme forslag om planlagte aktiviteter og 

bevilgning til feltdisiplinene for kommende år.  
c. Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide årsplan med detaljert budsjett 

og møteplan for neste års virksomhet.  
 

9. Fortløpende saker av betydning som ikke er med i de forelagte planer som 
Skytterstyret har vedtatt, skal legges fram for Skytterstyret snarest mulig. 
 
18.120 Instruks for skyttersamlagenes feltutvalg 
1. Det skal være et feltutvalg i hvert skyttersamlag. Utvalget er underlagt samlagsstyret. 
Utvalgets medlemmer velges av ombudsmøtet, og funksjonstiden er 2 år.    
 
2. Utvalgets hovedoppgave er å arbeide for å styrke aktiviteten i feltdisiplinene. Utvalget 
skal lede kurs og opplæringsvirksomhet, samt koordinere feltaktivitetene i samlaget.  
 
3. Utvalget skal ha jevnlig kontakt med skytterlagene i samlaget, og være samlagets 
bindeledd til det sentrale utvalg (DFSFU). 
 
4. Utvalget skal utarbeide forslag til årsplan med budsjett for samlagets feltaktiviteter, 
herunder kurs, opplæringsvirksomhet og terminliste. Årsplanen legges fram for 
ombudsmøtet.  
 
5. Utvalget skal utarbeide årsmelding for feltdisiplinene i den form som samlaget 
bestemmer. 
 
18.130 Instruks for skytterlagenes feltutvalg/feltkontakt 
1. Det bør nedsettes et feltutvalg eller minst oppnevnes en feltkontakt i hvert skytterlag. 
 
2. Utvalgets hovedoppgave er å tilrettelegge for feltaktivitetene i skytterlaget.  
 
3. Virksomheten bør drives etter følgende retningslinjer: 

a. Kurs og opplæringsvirksomhet i feltdisiplinene. 
b. Arrangere samlinger og konkurranser i feltdisiplinene.  
c. Samarbeide med lagets ungdomsutvalg om rekrutteringstiltak.  
d. Samarbeide med samlagets feltutvalg. 

 
4. Holde oversikt på bidrags- og tilskuddsordninger, og samordne rapportering med 
samlaget. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 



Saksnummer: 23/2017 
Sak: Tingsak: Forslag om å endre regler for benkeforslag ved valg på 

Skyttertinget 
Kompetanse: Jf. kapittel 1 

 
Saksopplysninger 
Akershus skyttersamlag og Vestfold skyttersamlag har fremma forslag om å endre 
reglene for benkeforslag ved valg på Skyttertinget.  
 
Akershus skyttersamlag foreslår følgende endring i § 2-11:  
Tillegg til pkt. 2, bokstav a): Benkeforslag på kandidater som ikke er foreslått innen 1. 
februar tillates ikke. Forslag på andre kandidater enn valgkomiteens innstilling skal 
leveres skriftlig til dirigenten og skal straks refereres.  
 
Akershus legger også til grunn at dette vil være samme praksis som for saker til tinget, jf. 
§ 2-7 e) første setning: Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling.  
 
Akershus begrunner sitt forslag med at de ønsker at et valg til sentralt tillitsvalgte skal 
være mest mulig forutsigbart, og at alle har mulighet til å skaffe seg et minimum av 
kunnskap om den enkelte kandidat. Akershus mener at dagens ordning med benkeforslag 
på nye kandidater gjør at det er sannsynlig at en stor del av de som sitter på tinget 
opplever å få kun et navn uten at de har noen reell kjennskap til vedkommende.  
 
Vestfold skyttersamlag foreslår å stryke setninga i punkt 1.300, § 3-3: «Hver 
tingrepresentant kan for Skyttertinget fremme forslag på valg». 
 
I begrunnelsen fra Vestfold framgår det at deres forslag innebærer at det kun er forslag 
på kandidater som er sendt valgkomiteen innen gitt frist som kan velges inn i sentrale 
verv i organisasjonen. Forslaget er således i praksis det samme som Akershus sitt.  
 
Dagens ordning er at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye 
kandidater uten nærmere skriftlig presentasjon. Valgkomiteen skal sammen med 
innstillingen sende en skriftlig presentasjon av nye kandidater til verv sentralt i 
organisasjonen.  
 
Administrasjonens drøfting 
En utfordring med dagens ordning er at samlagene må sende inn forslag på kandidater til 
sentrale tillitsverv innen 1. februar, altså et halvt år før valget skjer under Skyttertinget. 
Det kan skje endringer fra 1. februar til Skyttertinget som gjør at nye kandidater som ikke 
er foreslått innen 1. februar blir aktuelle. Det kan òg være at foreslåtte kandidater per 1. 
februar ikke lenger er aktuelle for sentrale tillitsverv når man kommer til Skyttertinget.  
 
Valgkomiteen kan innstille andre kandidater enn de som er foreslått, og levere sin 
innstilling innen 30. april. Det kan tenkes at tingrepresentantene har nye kandidater, 
også sett i forhold til valgkomiteens innstilling, som de ønsker å fremme som 
benkeforslag. Spørsmålet blir om det er demokratisk betenkelig å ikke ha mulighet til å 
fremme forslag på nye kandidater som ikke fremma innen 1. februar.  
 



Administrasjonen har stor forståelse for at man ønsker kunnskap om kandidater som blir 
foreslått, og det var også bakgrunnen for at Skyttertinget vedtok at det skal følge med en 
skriftlig presentasjon av nye kandidater til sentrale tillitsverv. Administrasjonen forstår 
godt denne sakens forslagsstillere i deres ønske om at man skal ha respekt for den 
tidsfrist som er satt til 1. februar. Hvis ikke det skjer, blir valgkomiteens arbeid svært 
vanskelig. Det er derfor ikke «god skikk» å fremme kandidater senere, og det bør derfor 
kun foregå i særskilte unntakstilfeller.   
 
Et alternativ til forslagene fra Akershus og Vestfold kan være at nye kandidater som ikke 
er foreslått per 1. februar, må fremmes før Skyttertingets åpning med skriftlig 
presentasjon.  
En slik ordning vil tilsvare reglen med at valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke kan 
trekke seg etter at Skyttertinget har begynt, jf. § 2-11, pkt. 3 a). Forslaget kan 
overleveres sekretariatet før Skyttertingets åpning, og deles ut til tingrepresentantene 
snarest mulig.  
Tingrepresentantene vil da få mulighet til å gjøre seg kjent med nye kandidater før de 
formelt fremmes under valget.  
 
Dagens ordning sikrer alle en demokratisk rett til å fremme kandidater. Alle skytterlags-
medlemmer, skytterlag og samlag kan fremme forslag innen 1. februar. Valgkomiteen gir 
sin innstilling, som sendes ut sammen med sakspapirene til Skyttertinget. 
Tingrepresentantene har god tid til å gjøre sin vurdering av foreslåtte kandidater. 
Tingrepresentantene har anledning til å fremme nye kandidater på Skyttertinget, og det 
synes å være demokratisk rett at de fortsatt får anledning til å gjøre det. Det er 
tingrepresentantene som skal gjøre vedtak, og velge sentralt tillitsvalgte. Da er det 
naturlig at de også kan fremme benkeforslag på nye kandidater, på lik linje med at de kan 
fremme alternative forslag til saker som er til behandling på Skyttertinget.  
 
Ut fra en samlet vurdering anbefaler administrasjonen at dagens ordning med mulighet 
for å fremme benkeforslag på nye kandidater opprettholdes.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til 
Skyttertinget 2017: 
Dagens ordning med at Skyttertingets representanter kan fremme benkeforslag på nye 
kandidater til valg opprettholdes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 24/2017 
Sak: Forslag om å endre regler for medaljer og stjerner på LDKS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 12 

 
Saksopplysninger: 
Skytterbokas kap 12, pkt. 12.121 gir retningslinjer for fordeling av medaljer og stjerner 
for klasse 3-5 på Landsdelskretsstevnene. I dagens regelverk er det følgende fordeling: 
 

- 5 medaljer for inntil 500 deltakere og så 1 medalje for hvert påbegynt 200. 

Sunnfjord skyttersamlag foreslår, med påtegning fra Fjordane krets, at ny tekst i 
Skytterboka skal være: ”3 medaljer inntil 100 deltakere, og en medalje for hver påbegynt 
100 deltaker etter de 100 første”.  
 
Kompetanse 
Administrasjonen mener at iht. Skytterboka kap. 12 har Skytterstyret kompetanse til å 
gjøre denne endringen. Forslaget medfører ikke en innføring eller fjerning av medaljer og 
merker, men en endring av medaljesystemet.  
 
Administrasjonens drøfting 
Dagens fordeling gir svært mange medaljer og stjerner ift deltakere på disse stevnene. 
Alle landsdelskretsene har langt færre enn 500 deltakere i klasse 3-5, de fleste har under 
200 og noen under 100. Det betyr at antall medaljer og stjerner som deles ut ift 
deltakere er stort. En gjennomgang av tall fra 2015 og 2016 viser følgende fordelinger for 
noen av kretsene: 
 
Opland 
2015:  135 deltakere – 5 medaljer og 24 stjerner (bane) 
2016:  137 deltakere – 6 medaljer og 28 stjerner (bane) 
 
Hordaland 
2015:  131 deltakere – 6 medaljer og 20 stjerner (bane) 

55 deltakere – 6 medaljer og 13 stjerner (felt) 
  
2016:  100 deltakere – 5 medaljer og 20 stjerner (bane) 

87 deltakere – 5 medaljer og 13 stjerner (felt) 
  
 
Trønderkretsen 
2015: 123 deltakere – 4 medaljer og 23 stjerner (bane) 

125 deltakere – 5 medaljer og 12 stjerner (felt) 
  
2016: 100 deltakere – 5 medaljer og 20 stjerner (bane) 

129 deltakere – 5 medaljer og 15 stjerner (felt) 
  
Nord Norge 
2015:  144 deltakere – 7 medaljer og 14 stjerner (bane) 
 129 deltakere – 6 medaljer og 8 stjerner (felt) 



2016: 150 deltakere – 5 medaljer og 20 stjerner (bane) 
 144 deltakere – 5 medaljer og 8 stjerner (felt) 
 
Fjordane 
2015: 62 deltakere – 6 medaljer og 22 stjerner (bane) 
 87 deltakere – 6 medaljer og 11 stjerner (felt) 
2016:  64 deltakere – 6 medaljer og 23 stjerner (bane) 
 85 deltakere – 6 medaljer og 15 stjerner (felt) 
 
Viken 2 
2015: 169 deltakere – 5 medaljer og 9 stjerner (bane) 
 98 deltakere – 5 medaljer og 5 stjerner (felt) 
2016:  194 deltakere – 7 medaljer og 13 stjerner (bane) 
 130 deltakere – 5 medaljer og 9 stjerner (felt) 
 
Statistikken viser en tildeling på mellom ca. 8 % til 45 % ift antall deltakere. Det lave 
tallet er et resultat av kombinasjonen mange deltakere, nye skyttere og gode resultat. 
Det høye tallet er et resultat av få deltakere og lite nye skyttere som ikke har medalje 
tidligere. Det er altså kretser det det blir delt ut medalje eller stjerne til nesten 
halvparten av deltakerne. 
Sunnfjord skyttersamlag påpeker at de synes det nå er blitt for enkelt å få 
medalje/stjerne, med bakgrunn i tallene som vist ovenfor.  
 
Deltakelse på Landsdelskretsstevnene er variable fra krets til krets. Mye avhenger av 
hvor i kretsen stevnet arrangeres. Et stevne sør i Nordland oppnår ikke like mange 
deltakere som et stevne i Troms, og slike forskjeller vil det være i alle kretsene. En jevnlig 
tilførsel av skyttere til klasse 3-5 vil gjøre at nye skyttere kommer opp i tetsjiktet og blir 
”nye” medaljevinnere. Likevel vil utdeling av stjerner skje nedover i systemet, da 
poengsummene for å oppnå medalje/stjerne fortsatt i flere kretser blir lave grunnet 
mindre deltakere og tidligere vinnere av medaljer/stjerner. Og det vil den fortsatt være 
hvis dagens medaljefordeling opprettholdes. 
 
Administrasjonen er av den formening at skal man opprettholde et noenlunde høyt nivå i 
klasse 3-5 i landsdelskretsene, så må ikke kriteriene for å få medalje være så lav at 
stjernene som utdeles blir å betrakte som et deltakermerke. Stjernen skal ha høyere 
status enn som så. 
 
Det er likevel viktig å ha et system som gjør at medaljekravet i kretser med god 
deltakelse og god rekruttering til klasse 3-5 ikke blir urimelig høyt.  
 
Deltakerantallet som vist ovenfor, viser at medaljefordeling iht. Skytterboka er på sin 
plass å vurdere. Man vil aldri når et deltakertall på 500 med innenfor dagens kretser, og 
dagens fordelingssystem bør således i større grad tilpasses det reelle deltakerantallet.  
 
Administrasjonen mener at medaljesystemet bør tilpasses slik at det blir en bedre 
fordeling av medaljer i forhold til deltakere, og samtidig kan stimulere til høyere 
deltakelse. En mindre gradering av deltakerantallet kan være en løsning, og 



administrasjonen støtter derfor Sunnfjord sitt forslag. Vi ønsker likevel å gjøre en liten 
endring, slik at det tildeles en ny medalje for hver 50 deltaker over 100.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Skytterbokas pkt. 12.121 første setning strykes og ny setning blir som følger: 
”3 medaljer for inntil 100 deltakere og deretter 1 medalje for hver påbegynt 50”. 
 
Endringen iverksettes fra 1. januar 2018. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 25/2017 
Sak: NM feltskyting – Feltlaget 
Kompetanse: Jfr. Skytterboka kapittel 11 

 
Saksopplysninger 
Norges Skytterstyre ba til forrige møte i sak 6/2017, administrasjonen om å utrede rammer, 
opplegg og betingelser, for en finale for kåring av Norgesmesteren i feltskyting i 2017 på 
finalearena for Stang- og felthurtigskyting. Norges Skytterstyre gjorde i sak 6/2017 følgende 
vedtak:  
 
Norgesmesteren i grovfelt for klasse 3-5, kåres i 2017 etter en egen finaleskyting med et 
«Feltlag» på arenaen for Stang- og felthurtigfinale. De sportslige betingelser for kåringen 
av Norgesmesteren i feltskyting vedtas i Skytterstyrets møte i mars. Presidenten pålegges 
å undersøke om det kan tildeles en Kongepokal til vinneren av NM i feltskyting.   
 
Det er siden forrige møte søkt til slottet om å tildele kongepokal i NM feltskyting. Det 
foreligger enda ikke svar på henvendelsen.  
 
Nedenfor drøfter administrasjonen hvordan den sportslige gjennomføringen bør 
gjennomføres for å nå de ovennevnte målsettinger.    
 
Administrasjonens drøfting 
I forrige møte la administrasjonen fram en innstilling som i stor grad tok utgangspunkt i slik 
finalen ble gjennomført i 2007. Etter debatten i forrige møte og etter interne diskusjoner i 
administrasjonen, velger administrasjonen denne gang å legge fram en mer offensiv 
omlegging av kåringen av vinneren i NM feltskyting. Når hovedformålet er å gjøre kåringen 
av Norgesmesteren i feltskyting mer publikumsvennlig og attraktiv for media, må det gjøres 
grep som sikrer dette i større grad enn den metode som ble prøvd med Superfinalen i 2007.  
 
Skal det skapes ekstra oppmerksomhet om feltskyting, med mulighet også for sendetid på 
NRK, må det gjøres endringer som er tilpasset dette. Samtidig må den sportslige 
gjennomføringsformen være slik at man kårer en vinner som er den beste feltskytter på 
Landsskytterstevnet.  
  



1. Feltlaget 
Administrasjonen vil bruke navnet «Feltlaget» for å referere til de skyttere som skal skyte 
om Norgesmesterskapet i feltskyting fra Stang- og felthurtigarena. Feltlaget vil således være 
begrepet vi bruker i feltskyting, lik som vi bruker kongelaget i baneskyting. Administrasjonen 
har drøftet om det kan være et alternativt begrep, men funnet at Feltlaget er den beste 
betegnelsen.    
 
2. Antall skyttere i Feltlaget 
Sist gang NM felt ble arrangert på Stang- og felthurtigarenaen, var det de 7 beste skytterne 
etter 42 skudd som konkurrerte om NM felt med en ny 12 skudd finale. Administrasjonen 
mener dette bør økes til 16 skyttere. Dette først og fremst for at antallet blir likt med de som 
skyter Stang- og felthurtigfinale. Antallet er også tilpasset den sportslige gjennomføring som 
skisseres nedenfor. Tallet 7 var i 2007 knyttet til at det skulle tilpasses antall sølvbeger som 
gis til skytterne fra 2-7 plass.  
 
3. Kvalifisering til Feltlaget    
Administrasjonen skisserer to modeller for hvordan skytterne skal kvalifisere seg til Feltlaget. 
Begge modeller har fordeler og svakheter som skisseres under. 
 
A, Kvalifisere skytterne direkte fra 30 skudd. 
B, Kvalifisere skytterne etter 42 skudd.  
  
       A, Kvalifisere skytterne til Feltlaget fra 30 skudd  
Til Stang- og felthurtigfinale, kvalifiserer skytterne seg fortløpende gjennom uken.  Det 
medfører at det er spenning gjennom mange dager på hvem som klarer å holde seg «inne i 
finalen». Speaker og resultatlister kan hele tiden orientere om hvilket resultat som ligger på 
16 plass, og således får plass i disse prestisjefinalene.  
 
Administrasjonen ser at dette er en modell som hadde vært god å bruke også i feltskytingen. 
Det vil si at de 16 beste på 30 skudden gikk direkte til finalen, mens skytterne fra 17. plass og 
utover skyter finale fra 200 meter standplass for å vinne medaljer/stjerner.   
 
Metoden kan forsvares også med at det er så mange som 16 skyttere som kvalifiseres til 
Feltlaget. Den tar høyde for at selv om forholdene kan være ulike på innledende skyting, og 
således kan ha innvirkning på kvalifisering til Feltlaget, er det relativt mange som kommer 
med i Feltlaget. Det gjør at selv om man ikke er av de med aller mest innertreff, er sjansen 
ganske stor for å komme i Feltlaget om man er en god feltskytter.  
 
Ved at det kun er disse 16 som får skyte om å bli Norgesmester i feltskyting, gjør at man 
honorerer innledende skyting mer enn i dag i kampen om Norgesmesterskapet. Det synes 
riktig å vektlegge innledende skyting mer, da denne skytingen som foregår ute i terrenget 
må sies å være den mest feltmessige.  
 
Noe av utfordringen med dagens system har nettopp vært at når mange skyter 30 treff, er 
det de som har fått minst med innertreff som også har fått minst press i finalen. Slik sett har 
skive 1 og skive 60 hatt samme utgangspunkt, men langt fra samme press i finalen. 
Alternativet er å lage et mer krevende feltopplegg på innledende skyting for å skille 



skytterne mer. Argumentet om at flest mulig skal få en god opplevelse for mestring på 
innledende skyting, gjør at administrasjonen vil opprettholde nåværende vanskelighetsgrad.    
 
Med dagens system er feltskytingen den øvelse som får minst oppmerksomhet på sin 
innledende skyting. Dette gjelder både for pressen og på stevnearena. Dette er naturlig når 
så lite «står på spill» før finalen. For speakeren på arena og pressen er det slik at når 60 
skyttere skyter 30 treff, synes det å melde om resultatene mindre viktig. Dette på grunn av 
at resultatet på innledende skyting teller lite i forhold til resultatet i 12 skudds finalen.  
 
Feltskytingen blir således fra åpningsdagen til siste finaledagen minst omtalt, ja mindre enn 
Stang- og felthurtigskyting hvor det er kamp om de 16 finaleplassene gjennom hele uka. Å 
kvalifisere til Feltlaget fra 30-skudden vil endre dette, å gi en «nerve» i kampen om NM 
feltskyting gjennom mange dager. Selvfølgelig vil det være mest knyttet til mandag når 
klasse 5 skyter, men allerede fra første dag når noen eventuelt skyter 30 treff i klasse 3, vil 
det være interessant å følge om dette rekker til en plass i Feltlaget. 
 
Administrasjonen ser for seg en rangeringsform der man ved likt antall treff/innertreff, 
rangerer skytterne etter den metode som blir brukt til premiering, der man ved likhet 
rangerer skytterne etter hold 5, 4, 3 og 2. Treff teller først, deretter innertreff. 
 
Motargumentene er selvfølgelig flere, om man utelukkende forholder seg til de sportslige 
betingelser. Hvis alle skyter 42-skudd, og hvor man som i dag tar bort innertreffene på 
innledende skyting, vil det føles mer sportslig rettferdig. Dette først og fremst p.g.a. 
muligheten for skiftende værforhold når skytingen foregår over flere dager.  
 
Dette motargumentet er allikevel ikke ensidig. Man må aldri glemme at dette er en 
utendørssport hvor det å oppnå vindmessig rettferdighet på et enkelt LS er umulig så lenge 
forholdene varierer. Over flere år vil sannsynligheten for slik urettferdighet uansett utjevnes 
noe, og alle skyttere vil i løpet av flere LS oppleve at de var mer eller mindre heldige med 
forholdene på de enkelte LS.     
 
Det andre motargumentet kan være at man ved å la de 16 beste skytterne fra innledende 30 
skudd gå til Feltlaget, så må disse være garantert medalje/stjerne når disse skyter fra en 
annen standplass med et annet opplegg. Det blir et nytt prinsipp i forhold til dagens ordning. 
Spørsmålet blir da i hvor stor grad dette er et vesentlig argument. Sjansen for at 
medaljegrensen blir ett treff høyere er også større, ettersom de 16 beste skytterne er sikret 
medalje/stjerne etter 30-skudden og uansett hvordan de skyter i finalen.        
 
 

B, Kvalifisere skytterne til Feltlaget fra 42 skudd 
Alternativet til 30-skudd som kvalifisering til Feltlaget, er at alle skyter 42-skudd, og de 16 
beste kvalifiseres for Feltlaget. I tillegg tildeles medaljer/stjerner som med dagens ordning 
etter 42 skudd til alle. Det kan synes som den mest sportslige rettferdige ordning med 
hensyn til medaljer og stjerner, og således mest i tråd med det system som er i dag.   
 
Man må også der ha et system som sikrer at man ikke trenger omskyting om 16. plassen, og 
der kan regelen være at den med best finale rangeres først. Ved fortsatt likhet mellom to 
eller flere skyttere, rangeres skytterne fra 12 skudd, 11 skudd, 10 skudd osv. (Eksempelvis to 



skyttere har 40/7 på delt 16. plass. Begge har 10/7 i finalen. Begge har innertreff på siste 
skudd, mens den ene skytter har yttertreff og den andre har innertreff på nest siste skudd 
(skudd 11). Den skytter med innertreff på skudd 11 går videre til Feltlaget. 
 
Slik administrasjonen ser det, kan en ordning med 42-skudd som kvalifisering til Feltlaget, 
gjøre at det sportslig sett blir et større krav til at man bør få ta med seg resultatet inn i 
Feltlaget. Argumentet er at når alle har 30 treff, så vil ingen si noe på at resultatene «nulles 
ut». Annerledes vil det nok oppfattes når beste skytter etter 42 skudd har 42/10. Da vil nok 
noen hevde at han/hun bør ha en fordel i finalen på den skytter som har kvalifisert seg til 16-
plassen på 40/7 (Tilsvarende som i Steinkjer i 2007). Slik administrasjonen legger opp 
Feltlaget, vil det ikke være slik at man tar med seg resultatet fra verken 42 skudd eller 30 
skudd. Gjør man det vil det bli svært krevende å formidle Feltlaget, og det blir mindre 
spennende.  
 
Selv om man her kan sammenligne med at det er slik man gjør det i kongelaget, det vil si at 
de tar med seg resultatene fra 25-skudden, så vil dette bli mindre oversiktlig for publikum og 
derfor gi mindre spenning i Feltlaget. For å få god oversikt til å følge med i en slik finale 
burde skytterne skyte èn og èn som i kongelaget. Administrasjonen mener en slik metode vil 
være feil i denne finalen, spesielt for den skytter som blir liggende igjen til slutt. Videre vil en 
slik finalegjennomføringen ta for lang tid, selv om hver enkelt skyter 12 skudd i en serie. Man 
må også ved en slik gjennomføring ta stilling til om man skal ta med seg innertreffene fra 42-
skudden, som kompliserer det helt. Gjør man det ikke, er det stor fare for omskytinger, som 
igjen trekker ut tiden for feltfinalen.   
 
Med å kvalifisere til Feltlaget fra 42 skudd, så vil utvilsomt 12-skuddfinalen få mer 
oppmerksomhet. Den vil jo avgjøre hvem som kommer til Feltlaget. Likevel er det ikke 
sikkert at det for publikum vil føles som viktig før man kommer til Feltlaget på Stang- og 
felthurtigarena. I Steinkjer i 2007 var nettopp tilbakemeldingen fra skytterne at 12-
skuddfinalen bli noe «tam» da den ikke avgjorde rekkefølgen. Mindre oppmerksomhet vil 
finalen selvfølgelig få om dette gjelder kun for å bestemme hvem som blir nummer 17 og 
nedover, men for dem som skyter vil det trolig oppfattes som vesentlig i kampen om 
medaljer og stjerner. 
 
4. Gjennomføring av Feltlaget  
Administrasjonen er opptatt av at Feltlaget sin finalegjennomføring blir slik at det knyttes 
spenning til hele gjennomføringen, og at den gjennomføres innenfor en begrenset 
tidsramme. Den må gjennomføres slik at publikum opplever at alle skytinger «gjelder noe». 
Administrasjonen har kommet fram til at det slik sett vil være best med en 
finalegjennomføring hvor man skyter som en cup, men hvor fire skyttere skyter samtidig, og 
to skyttere går videre for hver runde. 
 
Administrasjonen foreslår således et cupsystem med en kvartfinale med 16 skyttere, en 
semifinale med 8 skyttere og en finale med 4 skyttere. 
 
Kvartfinale   
Kvartfinalene organiseres slik at skytterne deles i fire, hver med fire skyttere, hvor to 
skyttere går videre til semifinalen fra hver runde. Grunnen til at man velger 4 skyttere er at 
dette er et antall skyttere det går fint å følge med på samtidig med grafikk på storskjermen.  



 
Skytingen foregår slik at skytter nummer 1, 2, 15 og 16 etter kvalifiseringen skyter i en pulje 
samtidig, og de to beste resultatene går videre. Skytter nummer 3, 4, 13 og 14 skyter i en 
pulje, 5, 6, 11 og 12 skyter i en pulje, og skytter nummer 7, 8, 9 og 10 fra 30 skudd eller 42 
skudd skyter i en pulje. (Rekkefølgen på puljene står beskrevet i vedtaket). 
 
Det skytes 12 skudd i hver runde. Eksempelvis blir resultatene 12/3, 12/2, 11/4, og 11/3 i 
første pulje av kvartfinalen. De to skytterne som har 12/3 og 12/2 går videre til semifinale. 
Slik fortsetter skytterne i til sammen 4 kvartfinaler til at 8 skyttere er kvalifisert for 
semifinale. Resultatlisten fra 9. til 16. plass avgjøres av resultatene til de utslåtte skytterne. 
Den som skyter det dårligste finaleresultat av de 16 blir således nummer 16.     
 
Semifinale   
Semifinalen har 8 skyttere, og fordeles i to puljer med 4 skyttere. De to beste skytterne fra 
hver pulje går videre til finale. De fire utslåtte gis plassering fra 5 til 8 på bakgrunn av 
resultatene i semifinalen. 
 
Finale   
Finalen har 4 skyttere. Her fordeles skytterne til plassering nummer 1 til 4 etter resultatet i 
finalen. Vinneren er årets Norgesmester i feltskyting. 
 
Rangering  
Administrasjonen mener finalen må gjennomføres uten omskyting. Omskytinger vil være 
tidskrevende og det gir en dårligere opplevelse for presse og publikum. Administrasjonen vil 
således foreslå at om to skyttere er like i kamp om andreplass i hver cuprunde (eks 10/6 og 
10/6), går den skytter videre som har det beste siste skudd. Om begge har innertreff 
rangeres på nest siste skudd, og videre fram til første skudd om ikke skytterne skilles. 
Sannsynligheten for en omskyting vil da nærmest være særdeles teoretisk, og 
administrasjonen mener det er unødvendig å foreta beskrivelse av ytterligere 
rangeringsregler.  
 
Hvorfor ikke de 8 beste resultater videre fra kvartfinale til semifinale?  
Med det system administrasjonen skisserer, vil det trolig bli slik at det ikke er de 8 beste 
resultater som går videre fra kvartfinale til semifinale, og mulig heller ikke de 4 beste 
resultater som går videre fra semifinalen til finalen. Grunnen til at administrasjonen her 
foreslår et cupsystem er for å få spenning knyttet til hver gjennomføring i finalen.  
 
5. Hvordan blir resultatlisten 
Administrasjonen ser for seg at resultatlisten etter NM feltskyting må bli slik at det ikke tilstås 
antall treff i tillegg til plasseringen. Skytterne i finalen gis således plassering ut fra det system 
som skisseres ovenfor uten at de får noen eksakt poengsum. Dette blir som en konsekvens av 
cupsystemet. En resultatliste fra NM i feltskyting gir således ikke resultater før man kommer 
til plass nummer 17, og det blir ingen sammenligning mellom de 16 i finalelaget.  
 
6. Oppsummering 
Administrasjonen mener den gjennomføring som er skissert vil gi en verdig og severdig 
kåring av norgesmesteren i feltskyting. Det vil være svært krevende å vinne dette 
mesterskapet, og administrasjonen mener systemet faktisk i større grad enn i dag sikrer at 



det er en svært god feltskytter som blir vinner av NM i feltskyting. Om man velger 30-
skudden som grunnlag for Feltlaget, vil feltmesteren bli kåret på grunnlag av 66 avgitte 
skudd, mens om man velger 42-skudden som kvalifisering til Feltlaget, så vil feltmesteren bli 
kåret på grunnlag av 78 avgitte skudd. Administrasjonen anbefaler etter en totalvurdering at 
30-skudden skal benyttes som kvalifisering til Feltlaget, men begge alternativer legges fram 
for styret.  
 
Premier/Trofeer 
I det skisserte opplegget ikke administrasjonen drøftet detaljer omkring premiering. Vi 
fortsetter i utgangspunktet som tidligere med sølvbeger til skytterne fra 2. til 7. plass i 
feltskyting. Når det nå foreslås at 8 skyttere går videre til semifinale, så kunne det vært 
hensiktsmessig at alle 8 får sølvbeger, men da blir det forskjell i forhold til baneskytingen.  
 
Administrasjonen ser heller for seg at man som en konsekvens av et slikt vedtak vurderer å 
innføre finalebeger både til Feltlaget og Kongelaget, slik at alle de fire «store» finaler, Bane, 
felt, Stang og felthurtig) får beger til de som har deltatt i finalen. Dette gjelder nå kun for 
Stang- og felthurtigfinalen.      
 
Et annet forhold om man velger 30 skudd som grunnlag for Feltlaget er at det er to trofe i 
feltskyting til kvinner. Til beste kvinne på 30-skudd og beste kvinne på 42 skudd, henholdsvis 
DMT-pokalen og Brødrene Lohnes pokal. Administrasjonen ser imidlertid ikke noe problem 
med å endre statuttene her om man skulle velge Feltlaget fra 30-skudden.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norgesmester i feltskyting kåres slik: 

a) De 16 beste skytterne fra 30 skudd utgjør Feltlaget. De skyter egen finale fra 
Stang- og felthurtigfinalearena.  

b) Ved likhet på 16. plassen med treff og innertreff på 30 skudden, rangeres 
skytterne til Feltlaget etter Skytterbokas punkt 10.423. Først teller treff i 
rekkefølge på hold 5,4,3,2 og 1, deretter innertreff i samme rekkefølge. 
 

c) De 16 skytterne som blir kvalifisert til Feltlaget, tildeles medalje/stjerne på 
grunnlag av 30-skudden. Disse skyter således ikke ordinær feltfinale jfr. punkt d. 
De 16 skytterne som er kvalifisert til Feltlaget blir således plassert fra nummer 1 
til 16 i NM feltskyting. 

d) De skytterne som kvalifiserer seg til ordinær feltfinale fra 30-skudden, d.v.s. 
skytterne som er plassert fra nummer 17 og lavere, skyter som dagens ordning en 
12 skudd feltfinale fra 200 meter standplass med 6 kne og 6 liggende skudd. Disse 
skyter om de resterende medaljer/stjerner fra 17 plass og utover. Antall medaljer 
det skytes om for disse skytterne, avhenger således av hvor mange av de 
skytterne som er kvalifisert for Feltlaget, som har feltmedalje fra tidligere.  

e) Finaleskytingen for Feltlaget arrangeres som en cupskyting. Det skytes  kvartfinale 
(4 puljer med 4 skyttere), semifinale (2 puljer med 4 skyttere) og finale (1 pulje 
med 4 skyttere).  

f) Kvartfinale: De 16 skytterne i Feltlaget skyter først en kvartfinale som en 
cupskyting hvor de blir delt i fire puljer. Hver pulje skyter 12 skudd (detaljer om 
denne gjennomføringen vedtas i neste møte i Skytterstyret). Skytter plassert 



nummer 7, 8, 9 og 10 fra 30-skudden skyter samtidig i første pulje. De to beste 
skytterne fra denne puljen kvalifiserer for semifinale, mens de to med lavest 
resultat blir utslått og får plassering mellom 9-16 (i sammenligning med de andre 
utslåtte skytterne fra de tre siste puljer.)  
Deretter skyter skytter nummer 3,4,13 og 14 fra 30 skudden samtidig i pulje to. 
De to beste skytterne går videre til semifinale, mens de to med lavest resultat 
plasseres mellom 9-16 som i første pulje. Dette fortsetter med tredje og fjerde 
pulje hvor henholdsvis skytter med plassering nummer 5,6,11 og 12 fra 30-
skudden skyter samtidig i pulje 3, mens de med plassering 1,2,15 og 16 skyter 
samtidig i pulje 4. 

g) Semifinale: Semifinalen skytes med to puljer på 4 skyttere. De to beste i 
henholdsvis pulje 1 og 2 i kvartfinalen skyter samtidig i første semifinale, mens de 
to beste fra pulje 3 og 4 skyter samtidig i andre semifinale. De to beste skytterne i 
semifinalen fra hver pulje går videre til finalen.  Rekkefølgen fra 5-8 avgjøres etter 
resultatene oppnådd i semifinalen for de utslåtte skytterne.    

h) Finale: De fire som er kvalifisert til finale skyter samtidig. Den skytter som er best 
i finalen er Norgesmester i feltskyting, mens øvrig rekkefølge avgjøres av 
finaleresultatet til de øvrige 3 skytterne i finalen. 

i) Opplegget gjennomføres som en prøveordning under Landsskytterstevnet i 2017. 
Før LS 2018 foretas en evaluering av opplegget.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt.  
 
Skytterstyret pålegger administrasjonen til neste møte å fremme forslag til finaleopplegget 
for Feltlaget som gir variert skyteprogram i 12-skudds finalene. I tillegg ønsker Skytterstyret 
om mulig at det skytes på to ulike avstander i hver av finalene. Rangeringsreglene for 
finalene blir å vedta for både Feltlaget og 12-skuddsfinalen på 200 meter, etter at 
gjennomføringsformen for Feltlaget er vedtatt.   
 
 
 
Saksnummer: 26/2017 
Sak: Tidspunkt for LS 2020  
Kompetanse: Håndbok for Landsskytterstevnet 

 
Elverum skytterlag har gjennom e-post sendt et ønske om å kunne arrangere 
Landsskytterstevnet i 2020 i perioden fra 7.-14. august. Det er en uke senere enn det de 
ønsket gjennom søknaden til Skyttertinget i 2016.    
 
Administrasjonens drøfting 
Elverum skytterlag argumenterer med at de vil legge Landsskytterstevnet i samme tidsrom 
som Jakt- og fiskedagene og Festspillene i Elverum. De mener det er positive effekter med at 
disse arrangementene er samtidig. 
 
Administrasjonen mener stevnet som regel bør foregå i overgangen mellom juli og august 
måned. Dette for å tilrettelegge for at flest mulig kan delta på stevnet i ferietiden.  
 



Administrasjonen mener imidlertid at det er ytterligere ett forhold som tilsier at stevnet bør 
foregå i det tidsrom som LS-arrangøren i 2020 ønsker. De olympiske leker skal foregå i Tokyo 
i perioden fra 24. juli til 9. august i 2020. Det er bra for oppmerksomheten til arrangementet 
at ikke stevneperioden kolliderer med OL. NRK har også signalisert at det er noe krevende 
om sendingene fra LS går samtidig med et sommer OL, selv om de så langt ikke har noen 
rettigheter til sommer-OL i 2020. 
 
Administrasjonen mener således at forslaget til Elverum er godt og anbefaler at LS 2020 
arrangeres i det tidsrom som Elverum søker om.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Landsskytterstevnet i Elverum 2020 arrangeres i tidsrommet fra 7.-14. august. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 27/2017 
Sak: Innføring av medlemskontingent i skyttersamlag  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.500 

 
Saksopplysninger 
Opland skyttersamlag har vedtatt å innføre medlemskontingent på ombudsmøtet. 
Medlemskontingenten erstatter tidligere ordning med arrangementsavgift, og skal 
primært brukes til å dekke samlagets utgifter til dugleikspremiering og premiering i 
forbindelse med Den Norske Skyttermedalje.  
 
Ombudsmøtet vedtok at 30-skuddsskyttere skulle inkluderes i medlemstallet. 
Administrasjonen har gitt tilbakemelding om at 30-skuddskyttere slik de registreres i dag 
ikke er medlemmer, dette er personer utenom medlemmer som har skutt minst 30 skudd 
på banen. Typisk personell fra Forsvaret og politiet.  
 
Saken reiser et prinsipielt viktig spørsmål: Er det etter gjeldende regelverk hjemmel for å 
innføre medlemskontingent til skyttersamlagene? Saken legges fram for Skytterstyret 
fordi administrasjonen etter å ha innhentet råd fra vår advokat, mener at samlagene 
etter gjeldende regelverk ikke har hjemmel til å innføre medlemskontingent.  
 
Administrasjonens drøfting 
Saken gjelder om samlagene har hjemmel til å innføre medlemskontingent fra 
skytterlagene.  
 
Gjeldende regelverk gir skytterlagene rett til å innføre medlemskontingent 
(årskontingent) iht. § 6-4.  
 
DFS sentralt har ikke anledning til å innføre medlemskontingent uten at Skyttertinget 
vedtar dette gjennom egen sak.  
 



Standardlover for skyttersamlagene framgår av kapittel 1.500 i Skytterboka. Endinger av 
lovene skal vedtas av Skyttertinget.  
 
I standardlovene for skyttersamlagene står det ingenting om medlemskontingent eller 
årskontingent. Samlagets ombudsmøter skal vedta budsjett for samlaget, der man også 
vedtar hvilke inntekter samlaget skal ha. Tidligere var det en etablert praksis i mange 
samlag å «beholde» 2-3 kroner av statsbidraget per skytter som ble tildelt fra sentralt 
hold. Ordningen med statsbidrag per aktiv skytter opphørte fra og med 2013 etter pålegg 
fra Forsvarsdepartementet. Spørsmålet er om samlagene har hjemmel til å innføre en 
medlemskontingent som del av inntektene, uten at dette er spesifisert i loven. 
 
Administrasjonen mener at hjemmel for innføring av medlemskontingent i 
skyttersamlagene er en prinsipiell beslutning som bør avgjøres av Skyttertinget, på lik 
linje med bestemmelsene for skytterlagene og DFS sentralt. Når medlemskontingent ikke 
er behandlet spesifikt i kapittel 1.500, mener administrasjonen at dette må forstås som 
at samlagene ikke har hjemmel til å innføre kontingent etter dagens regelverk.  
 
Konklusjonen er at Skyttertinget må ta stilling til om samlagene kan innføre 
medlemskontingent før samlagene eventuelt vedtar kontingent.  
 
Saken stiller samtidig et relevant spørsmål om praksisen med registrering av antall 30-
skudds skyttere. DFS sentralt har fra og med 2012 registrert antall medlemmer, med 
bakgrunn i krav i tilskuddsordninger fra Forsvarsdepartementet og LNU. Styret ønskte at 
vi skulle fortsette med registrering av 30-skudds skyttere som ikke var medlemmer, for å 
kunne ivareta en historisk sammenligning. De fleste ordninger er etter dette relatert til 
medlemstall, men aktive skyttere danner fortsatt grunnlag for representasjon på 
ombudsmøter (§ 6-11). Dette bør endres til medlemmer, og administrasjonen vil 
forberede en tingsak til neste styremøte.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
 
1. Skyttersamlagene har etter gjeldende regelverk ikke hjemmel til å innføre 

medlemskontingent.  
2. Norges Skytterstyre ber organisasjonsutvalget gjøre en vurdering av spørsmålet om 

medlemskontingent i gjennomgangen av organiseringen av DFS.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Saksnummer: 28/2017 
Sak: Forslag fra Sunnmør om endring av klassesettingsregler  
Kompetanse: Jfr. Skytterbokas kapittel 1.200 

 
Saksopplysninger 
Sunnmør skyttersamlag har sendt forslag til tingsak om endring av klassesettingsreglementet  
 
Administrasjonens drøfting 
Forslaget fra Sunnmør omhandler forslag av endring klassesettingsreglementet. 
Administrasjonen mener med bakgrunn i at saken var omfattende drøftet gjennom Sotnakk-
utvalget i 2016, og at det ble gjort flere endringer på Skyttertinget i 2016, at saken ikke kan 
bringes opp til behandling igjen på Skyttetinget i 2017. Saker som har vært oppe til 
behandling på ett Skytterting kan ikke tas opptil behandling på neste Skytterting, jfr. 
Skytterbokas kapittel 1, 1-200 § 2-7e. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Forslaget fra Sunnmør skyttersamlag angående endring av klassesettingsreglementet 
avvises. Dette p.g.a at forslag til nytt klassesettingsreglement var til behandling på 
Skyttertinget i 2016, og ikke kan behandles på nytt før i 2018 jfr. Skytterbokas kapittel 1, 
punkt 1.200, § 2-7 e.  

 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 29/2017 
Sak: Abonnementsordning Norsk Skyttertidende  
Kompetanse: Styrevedtak 39/1976  
 
Saksopplysninger 
I forbindelse med fakturering av 3 obligatoriske abonnement for NST til alle skytterlag, er det 
flere lag som ikke vil betale p.g.a. at de mener det er en for stor økonomisk belastning. Fra 
administrasjonen sin side har vi så langt ikke gitt fritak fra dette kravet. Med 300 kroner per 
abonnement er dette en regning som kommer på 900 kroner. I sum belastes nå alle 
skytterlag årlig kroner 3 300, da inklusive de 2 400 kroner som faktureres for alle IT-tjenester 
og ansvarsforsikring som tilbys fra DFS sentralt.    

Sak om obligatoriske abonnement har sin historie helt tilbake til 1977, da Skytterstyret i sak 
39 vedtok følgende på bakgrunn av et Skyttertingsvedtak i 1976: 

PR- og presseutvalget foreslo i utredning av 18.mai -76 at NST skulle være obligatorisk til en 
del tillitsmenn i lag og samlag. 

Skyttertinget 1976 ga Skytterstyret fullmakt til å arbeide videre med de forslag som var listet 
i PR- og presseutvalgets innstilling. 



Vedtak: 
Abonnement på Norsk Skyttertidende er obligatorisk for medlemmene av samlagsstyret, 
medlemmene av samlagets ungdomsutvalg og medlemmene av samlagets skiskytterutvalg. 

Det er likeledes obligatorisk for tre tillitsmenn i samtlige skytterlag, fortrinnsvis lagsformann, 
formannen i ungdomskomiteen og formannen i skiskytterutvalget. 

Skytterstyret henstiller til skytterlagene å bestille bladet til samtlige tillitsmenn. 

Bestilling av abonnement på NST til tillitsmenn sendes på fastsatt skjema og bladpengene 
trekkes i statsbidraget. 

Det er slik administrasjonen ser det grunn til å gjøre et nytt vedtak i denne saken. Først og 
fremst fordi vedtaket trenger en fornyelse, samtidig som at vedtaket fra 1977 ikke lenger er i 
tråd med det som praktiseres. 
 
Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener det er viktig å opprettholde kravet til at alle skytterlag skal betale 
for tre abonnement. Dette er vesentlig for at alle skytterlag skal ha tilgang og gjøres kjent 
med Norsk Skyttertidende. Bladet er fortsatt vår viktigste informasjonskanal ut til 
medlemmene, og det er tatt en beslutning om at vi fortsatt skal ha et blad som kommer i 
papirutgave. For å holde på et slikt kvalitetsblad, er vi avhengig av at skytterlagene bidrar, og 
da er de tre obligatoriske abonnentene fra hvert skytterlag vesentlig for økonomien til 
bladet. 
 
Til forskjell fra vedtaket i 1976, mener administrasjonen at man kan avstå fra kravet om tre 
abonnenter til samlagene, da disse som har de vervene i stor grad abonnerer selv eller har 
bladet gjennom eget skytterlag. 
 
Fra og med 2018 mener administrasjonen at det vil være enklere om man fakturer en 
regning til skytterlagene som omfatter både IT-tjenester og abonnement på Norsk 
Skyttertidende. Hvilket beløp dette skal være for 2018 bør tas som en del av budsjettsaken 
for det året. Det kan der også vurderes om man skal differensiere beløpet etter størrelsen på 
lagene, men det har sine svakheter å innføre et slikt system også. Det kan blant annet 
medføre at lag ønsker «å presse seg» under de valgte medlemsgrenser for å unngå høyere 
satser.   
 
Det er spesielt når administrasjonen har kontakt med flere av de skytterlag som ikke vil 
betale, at de heller ikke krever lagskontingent fra medlemmene sine. Det gjør jo selvfølgelig 
at skytterlagene får liten økonomi til å betale slike regninger. Enda verre er det at de da ikke 
blir å regne som grunnlaget for Frifondmidlene til DFS, og det er et tap for både DFS og det 
enkelte skytterlag.   
 
Administrasjonen vil i denne omgang foreslå at Skytterstyret gjør vedtak om at de tre NST-
abonnementer er obligatorisk for alle skytterlag og samlag, men at man ikke har med 
ytterligere reguleringer som var med i vedtaket fra 1977.   
 
 
      



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det er obligatorisk for alle skytterlag og samlag å ha tre abonnement på Norsk 
Skyttertidende, betalt av hhv. skytterlaget og samlaget. Skytterlaget og samlaget velger selv 
hvem som skal ha disse abonnentene. Det oppfordres til at skytterlagene og samlagene 
abonnerer på NST til alle som sitter i disse styrevervene. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 30/2017 
Sak: Overtaking av FriiVii AS  
Kompetanse: Jfr. kapittel 1.400 
 
Saksopplysninger 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 5/2014 følgende: 
 
1. Norges Skytterstyre vedtar å utvikle et verktøy for smarttelefoner og nettbrett i 

samarbeid med selskapet FriiVii AS. Verktøyet skal gi god funksjonalitet for DFS 
medlemmer, samt gi mulighet for kommersiell utnytting i framtid. 

2. DFS går inn med kr. 600.000 i aksjekapital i FriiVii AS.  
3. DFS går i tillegg inn med inntil kr. 400.000 som forutsettes å dekke 

utviklingskostnader for DFS funksjonalitet fase 1 i løsningen.  
 
Status i dag: 
FriiVii-appen ble utviklet første halvår 2014, og lansert under Landsskytterstevnet i 
Sandnes.  
I etterkant har er det laget en «tvilling-app», DFS-appen, som er videreutviklet med blant 
annet skytebaneregister og nyheter fra http://dfsgrasrot.no/ (nye skytterlagssider). 
Videre tenker vi å legge Frende-portalen inn i appen når den blir responsiv.  
 
Intensjonen med appen var å kunne bruke den til informasjon, kommunikasjon og til nye 
kommersielle inntekter gjennom såkalt brukerdrevet sponsing. Den kommersielle delen 
er et verktøy som kan brukes av organisasjonens samarbeidspartnere til å legge inn 
varekjøp som gir eks. skytterlag provisjon ved kjøp. FriiVii la ned mye arbeid med 
forhandling av avtaler som kunne brukes både på lagsnivå og sentralt nivå. Dette 
arbeidet ga lite resultater, men vi har gjennom nettverket til Jakob Lund fått en del 
kontakter som kanskje kan gi resultater på sikt. Konklusjonen er likevel et denne delen 
ikke har gitt forventede resultater.  
 
Innocode har også lagt ned mye arbeid med bundling av FriiVii med selskapets øvrige 
produkter for avismarkedet. Daglig leder i FriiVii har også presentert løsningen for en 
rekke forskjellige organisasjoner. Viser her til notat fra daglig leder Morten Holst datert 
28.11.2016 om utviklingsaktiviteter i FriiVii.  
 

http://dfsgrasrot.no/


Innholdsmessig har DFS-appen et godt potensiale, spesielt når den nå er integrert med 
DFS-Grasrot. Skytebaneregisteret er også en god tjeneste. DFS bør således videreutvikle 
appen framover med relevante tjenester, og det ligger som nevnt muligheter for 
kommersielle inntekter hvis det skulle lykkes på et senere tidspunkt.  
 
Selv om DFS har brukt en del penger på dette prosjektet, har vi fått mye igjen gjennom 
både appen og spesielt ny hjemmesideløsning, som er en følge av utviklingsavtalen 
mellom FriiVii, DFS og Innocode. Gjennom utviklingsavtalen har DFS har en gunstig 
timepris på utvikling av egentilpassede løsninger i DFS-Grasrot til og med 2018. 
 
Aksjeverdi 
Per i dag er det ca. 112.000 kroner på konto. Aksjeporteføljen er delt slik: 
 
Innocode: 62 % (23.250 aksjer) 
DFS: 20 % (7.500 aksjer) 
Jakob Lund: 10 % (3.750 aksjer) 
Petter Nilssen: 8 % (3.000 akser) 
 
Styret i FriiVii ser ikke lenger at det er muligheter for særlige kommersielle inntekter 
gjennom forretningsidéen til selskapet uten at det investeres betydelige summer i 
nyutvikling og evt. andre forretningsområder. FriiVii har hatt samtaler med andre selskap 
som satser innenfor samme segment, men vi ser at markedet er utfordrende. 
Konklusjonen er at det er bedre å avvikle selskapet mens det er penger på bok, evt. at 
DFS overtar selskapet og bruker det til egne kommersielle formål.  
 
Styret i FriiVii har derfor vedtatt følgende alternativ: 
1) Avvikling av selskapet. Etter ønske fra DFS bør dette i så fall skje i løpet av 2017, slik at 
avskrivning av aksjekapital kan fordeles på to år. Et lengre tidshorisont kan også gi 
selskapet en ny sjanse dersom markedsutsiktene endrer seg. Styret ser det slik at 
selskapet må avvikles mens det ennå er egenkapital tilgjengelig.  

2) DFS overtar selskapet gjennom oppkjøp av alle aksjene i selskapet. Muligheten for en 
slik overtakelse sjekkes med DFS og Innocode.  
 
Styret har fastsatt aksjekursen ved innløsing til kr. 2,70 per aksje. Dersom DFS løser inn 
alle aksjene vil kostnaden bli kr. 81.000.  
 
Administrasjonens drøfting 
Dersom DFS skal overta selskapet er det etter administrasjonens vurdering avgjørende 
om selskapet kan brukes til inntektsgivende aktiviteter. Videreutvikling av DFS-appen kan 
gjøres gjennom ny avtale med Innocode. FriiVii AS eier rettigheter til appen, og kan selge 
den til andre lag og organisasjoner. Et alternativ er salg av Grasrot til andre lag og 
foreninger, eventuelt i kombinasjon med FriiVii-appen.  
 
Dersom DFS ønsker å prøve salg av Grasrot til andre lag og foreninger, får DFS en gunstig 
avtale med Innocode om videresalg. Innocode selger løsningen kun til kommersielle 
kunder (primært media). DFS bestemmer selv pris for salg av løsningen til andre, og ved 
salg inntil kr. 100.000 får DFS 60 % av salgsinntektene. For salg over 100.000 får DFS 80 % 



av inntektene. DFS sitt ansvar blir brukerstøtte, tilsvarende det vi har til skytterlagene i 
dag. Innocode sin andel er bidrag til utvikling, drift og vedlikehold. 
 
Erfaringen med DFS-Grasrot så langt er at løsningen er enkel å sette opp og bruke, og det 
er langt mindre behov for brukerstøtte enn eksempelvis Episerver-løsningen som er 
dagens alternativ til skytterlagene. DFS videreselger ikke lenger løsningene fra Idium og 
dForm, og vil etter hvert fase skytterlagene over til primært DFS-Grasrot.  
 
Administrasjonen ser at det kan være muligheter for inntekter gjennom salg av 
løsningen, og eventuell innløsning av aksjer utgjør ikke noen risiko så lenge kostnaden er 
om lag som egenkapitalen til selskapet. Dette blir således et «pengebytte». Det kan være 
aktuelt med andre markedsaktiviteter i framtid. DFS kan selv avvikle selskapet senere om 
ønskelig. Vi må avlegge og rapportere regnskap og momsoppgaver, og det må være et 
styre bestående av minst en person (som Landsskytterstevnet AS).  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Det frivillige Skyttervesen kjøper alle aksjene i FriiVii AS til en kurs på kr. 2,70 per aksje. 
Innløsningen skjer med bruk av egne midler.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 31/2017 
Sak: Sak om juniors mulighet til å velge klasse 4 fra stevne til stevne 
Kompetanse: Kapittel 1.200 og kapittel 7 
 
Norges Skytterstyre fikk i sak 7 på Skyttertinget 2016 fullmakt til å gjøre nødvendige 
endringer som følge av innføringen av de nye klassene. En av disse var å videreføre klasse 
juniors mulighet til å velge mellom to klasser fra stevne til stevne. 
 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 81/2016 å videreføre ordningen slik at junior fra gang til 
gang kan velge klasse junior eller eldre junior. Tidligere kunne klasse junior velge mellom 
junior og klasse 4. l etterkant av vedtaket kom det innspill som gjorde at Norges Skytterstyre 
behandlet saken på nytt i sak 109/2016, og fastholdt enstemmig sitt vedtak fra sak 81/2016. 
Fire samlag har gjennom ombudsmøte vedtatt å fremme forslag til Skyttertinget om at 
klasse junior skal kunne velge mellom både klasse junior, eldre junior og klasse 4 fra gang til 
gang. 
 
Dersom et forslag til Skyttertinget ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse skal det etter 
kapittel 1.200 § 2-7 åpnes for behandling på Skyttertinget når minst 5 samlag krever det.  
Her må således Skytterstyret ta stilling til om saken skal oversendes til Skyttertinget når fire 
samlag krever det.  
 
 
 
 



Vedtak: 
Norges Skytterstyre fastholder sitt vedtak i sak 109/2016. Sak med forslag om at junior 
skal ha adgang til å velge klasse 4 fra stevne til stevne oversendes ikke til Skyttertinget 
for behandling. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 32/2017 
Sak: B-sak: Juridisk rådgivning 
Kompetanse:  
 
Vedtak: 
Vedtaket journalføres i B-protokoll 
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